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جانشین فرمانده نیروی انتظامی اعلام کرد؛

تمهیدات ویژه پلیس برای دهه اول محرم

معاون برنامه ریزی و هماهنگی شورای عالی انقلاب فرهنگی اعلام کرد:

عبور ايران از خط قرمز جمعیتی

رییس سازمان غذا و دارو اعلام کرد

مشکل جدی نان های سنتی؛برخورد قاطعانه با تخلفات غذایی

پلیس  گفت:  انتظامی  نیروی  فرمانده  جانشین 
راهور و پلیس انتظامی برای برگزاری هر چه باشکوه 
اتخاذ  ای  ویژه  تمهیدات  محرم  اول  دهه  مراسم  تر 
کرده است که جزئیات آن از طریق جراید به اطلاع 

شهروندان خواهد رسید.
اختتامیه  در  امروز  صبح  مومنی  اسکندر  سردار 
راه  پلیس  فرماندهان  تخصصی  آموزش  کارگاه 
شهروندی  حقوق  منشور  از  رونمایی  با  ناجا  راهور 
در پلیس راهور در جمع خبرنگاران گفت: از ابتدای 
امسال قرارگاهی در نیروی انتظامی آغاز به کار کرد 
که هدف از افتتاح آن تکریم ارباب رجوع و ارتقای 
اجرای  و  ها  برنامه  از  شهروندان  رضایتمندی  سطح 

قانون توسط پلیس های تخصصی اعلام شده بود.
وی با اعلام اینکه پلیس راهور به عنوان پیشگام 
اولین کارگاه های آموزشی اجرای  این طرح  اجرای 
قانون، تکریم ارباب رجوع و رعایت حقوق شهروندی 
خود  اجرایی  و  عملیاتی  فرماندهان  و  افسران  ویژه 
افسران  دوره  این  اتمام  با  افزود:  درآورد  اجرا  به  را 
موفق به دریافت گواهینامه ای می شوند که طبق آن 
گواهینامه برخورد با شهروندان، تکریم ارباب رجوع 

و اقتدار با حفظ احترام را آموزش می بینند.
اینکه اجرای قانون برای هیچ  با اشاره به  مومنی 
دوره  این  در  افزود:  نیست  قائل  استثنا  افراد  از  کدام 
آموزشی به افسران توصیه شده است که حتی فرد قانون 

شکن نیز باید با حفظ احترام شهروندی جریمه شود.
کرد:  تصریح  انتظامی  نیروی  فرمانده  جانشین 
های  دغدغه  از  یکی  راستای  در  طرح  این  اجرای 
بزرگ مردم در زمینه برخورد بعضا بد برخی از پلیس 
ها در رده های گوناگون در دستور کار ماموران قرار 
گرفته است و با جدیت در رده های دیگر پلیس های 

تخصصی دنبال می شود.
تمهیدات ویژه برای دهه اول محرم

وی در ادامه در پاسخ به سوال خبرنگاری درباره 
تمهیدات ویژه انتظامی و ترافیکی هم زمان با دهه اول 
فرهنگی  های  برنامه  بزرگترین  از  یکی  محرم گفت: 
ترافیکی پلیس برقراری هرچه باشکوهتر مراسم های 
حوزه  در  هم  زمینه  دراین  است.  صفر  و  محرم  ماه 
ترافیک  کاهش  زمینه  در  هم  و  ترافیک  سازی  روان 
انتظامی  حوزه  در  است.  شده  انجام  هایی  برنامه 

مسئولان تکایا موظف شده اند فردی را به عنوان رابط 
با نیروی انتظامی معرفی کنند که هدف از معرفی این 
فرد استفاده از توان مردمی شهروندان برای برقراری 

امنیت و آرامش است.
سرقت از منازل افزایش نیافته است

سردار مومنی در ادامه در پاسخ به سوال دیگری 
مناطق  از  برخی  در  منازل  از  سرقت  افزایش  درباره 
تهران و کلانشهرها نیز گفت: سرقت از منازل جزو 
برنامه هایی است که قرارگاه سرقت با جدیت آن را 
احتمالی  افزایش  از  جلوگیری  برای  کند.  می  دنبال 
پلیس  ظرفیت  و  توان  از  تا  هستیم  آن  بر  جرم  این 
کنیم علاوه  استفاده  تهران  افتخاری در همه محلات 
بر آن پلیس به تمهیداتی اندیشیده است که از ظرفیت 
پلیس افتخاری در کلانشهرها بیشترین استفاده را ببرد.
جانشین فرمانده نیروی انتظامی تصریح کرد: اگر 
امنیت محله در دست افراد محلی قرار بگیرد مسلما مردم 
با آشنایی با مشکلات محله می توانند نقش موثری در 

کاهش جرایم و حتی کاهش وقوع جرم داشته باشند.
وی اظهار داشت: در حال حاضر ۲۰ هزار نفر 
در قالب پلیس های افتخاری ساماندهی شده اند که 
در  موجود  واقعی  ظرفیت  از  کمتر  خیلی  تعداد  این 
کشور است. تلاش می کنیم با افزایش مهارت ها و 

همکاری  پتانسیل  از  افتخاری  پلیس  های  توانمندی 
مردم در برقراری امنیت استفاده کنیم.

تجمیع پلاک های دولتی در دستور کار
های  پلاک  تجمیع  درباره  مومنی  سردار 
پلاک  تجمیع  گفت:  نیز  اداری  و  دولتی  خودروهای 
هاست  مدت  دیپلماتیک  و  دولتی  و  سیاسی  های 
نیروی  دارد. خود  قرار  انتظامی  نیروی  برنامه  در  که 
در حال حاضر  و  داده  انجام  را  تجمیع  این  انتظامی 
ساز و کارهای اصلی اجرای آن در دیگر سازمان ها 
انتظامی و ستاد کل  نیروی  از سوی  و وزارتخانه ها 

نیروهای مسلح در حال پیگیری است.
برخورد با ماموران بداخلاق

به  اشاره  با  انتظامی  نیروی  فرمانده  جانشین 
بازرسی  سازمان  سوی  از  ماموران  دقیق  بازرسی 
نیروی انتظامی و زیر ذره بین بودن نحوه برخورد با 
ماموران متخلف گفت: اگر تخلفی از سوی ماموران 
با  قوانین  بنابر  شود  ثابت  آنها  تخلف  و  شود  انجام 
کمیته  در  متخلف  مامور  و  برخورد شده  فرد خاطی 
و  گیرد  می  قرار  محاکمه  و  بازجویی  مورد  بازرسی 
طبق منشور صیانت از حقوق کارکنان نیروی انتظامی 

با فرد متخلف برخورد می کند.
وی همچنین با اشاره به یک فیلم در شبکه های 

بازبینی است  فیلم مورد نظر در حال  افزود:  مجازی 
و قطعا اگر از سوی ماموران ما تخلفی صورت گرفته 
باشد حتما با فرد خاطی برخورد می شود. هر چند که 
اطلاعات دقیق درباره این موضوع از سوی سخنگوی 

ناجا مطرح می شود.
تمهیدات پلیس برای حج سال آینده

سوال  به  پاسخ  در  ادامه  در  مومنی  سردار 
حج  برای  پلیس  ویژه  تمهیدات  درباره  خبرنگاری 
از سوی قاضی  پیشنهادات مطرح شده  آینده و  سال 
برای  انتظامی  نیروی  که  پیشنهاداتی  گفت:  عسگر 
برقراری هرچه باشکوه تر مراسم حج و جلوگیری از 
وقوع حوادث احتمالی پیش بینی کرده است از طریق 
دیپلماسی و رابط پلیس اینترپل به مسئولان سعودی 
های  پلیس  ظرفیت  از  اگر  معتقدیم  زیرا  شده  اعلام 
کشورهای اسلامی برای برگزاری مراسم حج استفاده 

می شد شاهد وقوع چنین فاجعه ای نبودیم.
جانشین فرمانده نیروی انتظامی با اشاره به اینکه 
پلیس های تخصصی ایران برای شناسایی هویت مفقود 
شدگان و جنازه های کشته شدگان منا تمامی تلاش خود 
اند افزود: در بخش تشخیص هویت  را به کار گرفته 
انجام  انگشت نگاری و  انجام مستمر  با  پلیس آگاهی 
آزمایش های تخصصی DNA تمام تلاش خود را به 
کار برده است تا هویت واقعی کشته شدگان را شناسایی 

و جسد را تحویل خانواده ها بدهد.
یک بار جریمه شدم

وی در ادامه با اشاره به اینکه انجام گشت های 
نامحسوس از جمله وظایف اصلی مدیران انتظامی در 
رده ها و دسته های گوناگون است افزود: انجام این 
عملیاتی  و  اجرایی  توان  زدن  برای محک  ها  بازدید 
بدون  و  نامحسوس  کاملا  و  شود  می  انجام  نیروها 

اطلاع مدیران ارشد دسته های گوناگون است.
سردار مومنی افزود: در سال ها قبل وقتی هنوز 
کار  به  مشغول  راهور  پلیس  در  عنوان خدمتگزار  به 
نشده بودم از سوی یک مامور وظیفه شناس به خاطر 
رانندگی  و  راهنمایی  گواهینامه  نداشتن  همراه  به 
جریمه شدم و بعد از این اعمال قانون به خاطر رفتار 
خوب آن مامور وظیفه شناس همواره در خاطرم ماند 
که گواهینامه رانندگی را بخصوص در زمانی که در 

حال رانندگی هستم همراه داشته باشم.

عالی  شورای  هماهنگی  و  برنامه ریزی  معاون 
انقلاب فرهنگی گفت: کاهش جمعیت در ایران منجر 
به عبور از خط قرمز جمعیتی براساس نرخ باروری 

دنیا شده است.
کلی  سیاست های  همایش  در  اسحاقی  محمد 
ساوه  در  کودک  و  مادر  سلامت  بر  مبتنی  جمعیت 
هیچ  و  نرسیده   ۲.1 زیر  دنیا  در  باروری  نرخ  افزود: 
کشوری شاهد کاهش جمعیتی پایین تر از این میانگین 
نبوده است اما در ایران در سال های اخیر از این خط 
قرمز عبور کرده و نرخ باروری را به 1.7 رساندیم که 

این خود زیر حد جایگزینی است.
کاهش  اهداف  به   71 سال  در  کرد:  بیان  وی 
جمعیتی تا چهار فرزند به ازای هر خانواده رسیدیم 
و در سال 79 به حد خط قرمز باروری و نرخ رشد 

جمعیتی ۲.1 درصدی نزول کردیم.
به گفته اسحاقی، تغییراتی که در شرایط جمعیتی 
درصد   71 که  گونه ایست  به  آمده،  وجود  به  کشور 
جمعیت کشورمان در شهرها و ۲9 درصد در روستاها 

سکونت دارند.
عالی  شورای  هماهنگی  و  برنامه ریزی  معاون 
نظام  هدف  اینکه  بیان  با  ادامه  در  فرهنگی  انقلاب 
دین  خروج  فرهنگی  تهاجم  و  نرم  جنگ  در  سلطه 
از زندگی است، افزود: کاهش ازدواج، بالارفتن سن 
ازدواج، افزایش طلاق، نداشتن فرزند، سقط جنین و 
در  سلطه  نظام  برنامه های  جمله  از  جمعیت  کاهش 

جنگ نرم است.
کلان  نقشه  در  فرهنگی  مهندسی  خواستار  وی 
کشور برای برطرف کردن این مشکلات شد و افزود: 

یکی از ابعاد کلان در این راستا شناسایی چالش های 
موجود و تربیت نسل صالح و سالم است که در سال 
139۰ در صحن شورای عالی انقلاب فرهنگی مطرح 

و تصویب شد.
اسحاقی خواستار اجرای یک حرکت ملی برای 
افزایش  باورها در خصوص  فرهنگ سازی و اصلاح 
برای  سلطه  نظام  افزود:  و  شد  کشور  جمعیت  نرخ 
 ، اجتماعی  اقتصادی،  حوزه های  در  موضوعاتی 
فرهنگی و سیاسی برنامه دارد و ما نیز باید برای مقابله 

با آن برنامه داشته باشیم.
معاون شورای انقلاب فرهنگی در ادامه با اشاره 
به مواجهه خانواده ها با یک معضل جدی در ارتباط با 
استقبال از رسانه های خارجی، ماهواره ها و شبکه های 
اجتماعی اظهار کرد: در کنار کودکان، افراد بزرگسال 

نیز در بهره مندی از این فضاها به صورت مفرط اصرار 
و  برنامه های ضدفرهنگی  توسعه  این خود  که  دارند 

ضداخلاقی را در جامعه زمینه ساز شده است.
به گفته وی، در کنار کاهش زاد و ولد، با افزایش 
طلاق در کشور روبرو هستیم و در این زمینه به نظر 
وضعیت  در  آزاد  سقوط  مرحله  یک  ایران  می رسد 
تند را سپری می کند، در حالی که  با شیبی  جمعیتی 
در سایر کشورهای اروپایی این شیب کاهش جمعیت 

اصلاح شده و یک روند تعادلی را سپری می کند.
 1.7 باروری  نرخ  برای  باید  کرد:  تصریح  وی 
درصدی شرایط جایگزین و مناسبی را پیدا کنیم که 
راستای  در  باید  ابلاغ سیاست های جمعیتی،  با  قطعا 
برطرف کردن چالش های فرهنگی و اقتصادی در این 

حوزه تلاش کنیم.

رییس سازمان غذا و دارو و معاون وزیر بهداشت با تاکید بر اینکه در 
حوزه غذای به صورت قاطعانه با تخلفات برخورد می کنیم و در این حوزه 
مسامحه ای نداریم، در حین حال استراتژی جدید وزارت بهداشت برای انجام 

اصلاحات لازم در نان های سنتی را تشریح کرد.
با  نشستی  در  و  غذا  جهانی  روز  آستانه  در  دیناروند  رسول  دکتر 
خبرنگاران گفت: 16 اکتبر روز جهانی غذا نامگذاری شده است. امسال در 
ایران روز جهانی غذا را ۲5 مهرماه و با همکاری پنج دستگاه از جمله کانون 
صنایع غذایی، دفتر فائو در ایران، وزارت جهاد کشاورزی، وزارت بهداشت 
و سازمان غذا و دارو برگزار می کنیم. محور برنامه امسال نیز امنیت غذایی و 

تامین پایدار غذا عنوان شده است.
وی با تاکید بر آنکه نگاه سلامت به غذا همواره وجود دارد، ادامه داد: 
در ایران مشکل دسترسی عادلانه به غذا تا حدودی حل شده است و ما 
جزو کشورهایی نیستیم که بخشی از مردمشان به غذا دسترسی ندارند. تعداد 
افرادی که به غذا دسترسی ندارند در کشور ما به زیر 4 درصد رسیده است 

که البته وزارت رفاه برنامه ای جهت کمک به این افراد دارد.
رییس سازمان غذا و دارو ادامه داد: عمده نگرانی ما مربوط به دسترسی 
به غذای سالم است. فراتر از آن هم نگرانی ما به افراط در غذاهای پرکالری 
که از دید ما آسیب رسان هستند مربوط می شود. به طوری که میانگین کالری 
دریافتی ایرانیان حدود ۲۰ درصد بالاتر از میزان مطلوب است. به عنوان مثال 
در مصرف شکر ایرانی ها ۲۰ درصد بالاتر از حد استاندارد دنیا مصرف دارند. 
در زمینه نمک نیز مصرف ما دو برابر سرانه مصرفی نمک در دنیاست. در 
روغن ها هم ۲۰ درصد اضافه بر استانداردها مصرف داریم. از طرف دیگر در 

مورد ترکیب روغن ها نیز وضع مان مناسب نیست.
در موضوع سلامت مردم کوتاه نمی آییم

دیناروند درباره ترکیب روغن های مصرفی در کشورمان افزود: اسید 
چرب ترانس در روغن های مصرفی کشور بیش از حد مجاز است. هرچند 
که طی 1۰ سال اخیر اقدامات خوبی در این زمینه صورت گرفته و میزان 
اسیدهای چرب ترانس کاهش یافته اما هنوز تا نقطه مطلوب فاصله زیادی 
داریم. شاید 1۰ سال زمان نیاز باشد تا بتوانیم میزان اسیدهای چرب ترانس 
در روغن ها را صفر بکنیم. از طرف دیگر در برنامه ملی مبارزه با بیماری های 
ترانس در  اسید چرب  میزان  اهداف اصلی صفر کردن  از  غیرواگیر یکی 

روغن های مصرفی است.
وی در ادامه در پاسخ به سوال خبرنگاری درباره حواشی به وجود آمده 
در زمینه سلامت گروه هایی از مواد غذایی نظیر فرآورده های گوشتی، لبنیات 
و...، گفت: با وجود حواشی که هنوز در این زمینه وجود دارد اما خوشبختانه 
همگرایی در این حوزه در دولت بیشتر شده است و سازمان هایی که در این 
حوزه مسوولیت دارند نظیر سازمان دامپزشکی، سازمان غذا و دارو، سازمان 

است،  شده  بهتر  همکاری هایشان  و  منسجم تر  نگاه هایشان  و...  استاندارد 
هرچند هنوز با شرایط مطلوب فاصله داریم اما با گذشت زمان وضعیت بهتر 
شده است و دستگاه های مختلف در اجرای وظایف شان راسخ تر هستند و 

حمایت جدی دولت نیز در این زمینه وجود دارد.
را درک می کنیم  ما شرایط کشور  افزود:  دارو  رییس سازمان غذا و 
و می دانیم باید از صنعت ملی خود حمایت کنیم و آسیبی به اشتغال وارد 
نشود، اما هرجایی که سلامت مردم با خطر مواجه باشد، وظیفه خود را 
انجام می دهیم و در موضوع سلامت مردم کوتاه نمی آییم. خوشبختانه حمایت 
دولت نیز در این زمینه وجود دارد. اعتراضاتی هم که پیش از این در دولت 

وجود داشت، در حال حاضر بسیار کمتر شده است.
دیناروند در ادامه صحبت هایش در پاسخ به سوال خبرنگاری درباره 
چگونگی نظارت بر سلامت فرآورده ها و محصولات غذایی گفت: مسوولان 
تضمین کیفیت در واحدهای تولیدی حضور دارند و سلامت فرآورده های 
غذایی را کنترل می کنند. اینکه انتظار داشته باشیم این افراد حقوق بگیر دولت 
باشند، میسر نیست. تعداد افرادی که در این حوزه فعال هستند، حدود 3۰۰۰ 
نفر است این در حالیست که 11 هزار واحد بزرگ و کوچک غذایی از 
وزارت بهداشت پروانه فعالیت دارند، بنابراین باید شرایطی فراهم شود که 
خود تولیدکننده مسوولیت کیفیت تولیدات خود را بپذیرد. از طرفی مردم 
مطمئن باشند اگر تخلفی اتفاق بیفتد و این تخلف شناسایی شود، با جدیت 

با آن برخورد می شود.
وی افزود: اگر برخورد با تخلف به موقع و قاطع باشد، مطمئن باشید 
که تولیدکننده خود مسوولیت سلامت کالای خود را می پذیرد. ما قاطعانه با 
تخلفات برخورد می کنیم و مساحمه ای در این زمینه نداریم. کار دیگر ما آن 

است که پس از تولید نیز محصولات در سطح عرضه کنترل کنیم.
تمدید پروانه  منوط به نصب چراغ راهنمای تغذیه ای

وی همچنین درباره چراغ راهنمای تغذیه ای که از سال گذشته مقرر شد 
تولیدکنندگان محصولات غذایی طی فرصتی 18 ماهه جهت نصب این چراغ 
بر روی محصولاتشان اقدام کنند، گفت: این موضوع مقداری صنعت را نگران 
کرده است، چراکه از طرفی هزینه های آنها را افزایش می دهد و از طرف دیگر 
کالایی که چراغش قرمز باشد، فروشش کاهش خواهد یافت، به همین دلیل 

است که استقبال چندانی از این طرح نشده است.
رییس سازمان غذا و دارو افزود: البته تعداد زیادی از تولیدکنندگان نیز 
برای درج این چراغ راهنمایی تغذیه ای اقدام کرده اند. حتی در فرآورده های 
اسنک که معمولا نمک و چربی بیش از حد مجاز دارند، برخی شرکت ها 

چراغ را نصب کرده اند که از آنها تشکر می کنیم.
دیناروند افزود: شش ماه دیگر زمان باقی است تا سایر شرکت ها هم 
جهت درج این چراغ تغذیه ای اقدام کنند. البته اکنون در مورد فرآورده های 

صادراتی اجباری نداریم اما فرآورده هایی که توزیع کشوری دارند حتما باید 
برای نصب چراغ راهنمای تغذیه ای روی محصولاتشان اقدام کنند، در غیراین 
صورت پروانه های جدید به آنها داده نمی شود و در مجموع تمدید پروانه ها 

منوط به نصب چراغ راهنمای تغذیه ای است.
وی در ادامه صحبت هایش در پاسخ به سوال خبرنگاری درباره سقف 
شکر مجاز در نوشابه ها و نوشیدنی های گازدار گفت: اصلاحات باید در 
استانداردهای ملی کشور اتفاق بیفتد. در مجموع باید به صورت رسمی سقف 
شکر مصرفی نوشابه ها و نوشیدنی های گازدار و بدون گاز و میوه ای اصلاح 
شود. این موضوع در کمیته فنی مربوط به فرآورده های غذایی تصویب شده 
و در چارچوب سند کنترل بیماری های غیرواگیر پیش می رود. به عنوان مثال 
اکنون برای نوشابه ها حداقل 11 درصد شکر مجاز شده است این در حالی 
است که نظر ما حداکثر 9 درصد شکر است. تمام این موارد باید اصلاح شود.

مشکل جدی نان های سنتی
رییس سازمان غذا و دارو در پاسخ به سوال خبرنگار دیگری درباره 
نان های مصرفی نیز گفت: متاسفانه در مورد نان مشکل جدی داریم. نان 
سنتی هم می توان با رعایت مواردی سالم باشد، اما اکنون در مورد بسیاری از 
نان ها این موارد رعایت نمی شود. به عنوان مثال نمکی که در نان سنتی استفاده 
می شود، بیش از حد مجاز است. جوش شیرین استفاده می کنند و پخت نان 
هم با استفاده از حرارت مستقیم صورت می گیرد و به همین دلیل شاهد 
سوختن و دوده گرفتن نان هستیم که تمام این موارد مضر است. سیاست 
ما آن است که نان صنعتی جایگزین نان سنتی شود اما متاسفانه مردم از این 
موضوع استقبال نکردند. دیناروند در خاتمه افزود: باز هم به مردم توصیه 
می کنیم نان های صنعتی و بسته بندی را در سفره هایشان داشته باشند. استراتژی 
جدید ما این است که در نانوایی های سنتی روش های صنعتی را به کاربریم. از 
تولیدکننده هایی که در این زمینه فعالیت کنند نیز حمایت لازم را خواهیم کرد.

رونمایی از منشور حقوق شهروندی 
پلیس راهور

نیروی  رانندگی  و  راهنمایی  پلیس  رییس 
پلیس  اجرایی  مدیران  آموزشی  دوره  در  انتظامی 
راه ناجا تاکید کرد: فرماندهان باید آموزش های فرا 
و  پرسنل  به  را  آموزشی  دوره های  در  گرفته  شده 

نیروهای خود منتقل کنند.
نظر  از  اینکه  بر  تاکید  با  مهری  تقی  سردار 
شناختی و اخلاقی، این دوره ها را عملیاتی و اجرا 
تشکیل  از  پس  کرد:  اظهار  کرد:  اظهار  کرده ایم، 
قرارگاه جهادی ارتقای تربیت و آموزش در ناجا، 
برگزاری  دنبال  به  نیز  رانندگی  و  راهنمایی  پلیس 
بخش های  و  رده ها  برای  آموزشی  دوره های 

مختلف خود بود.
این  اتمام  از  پس  همچنین  داد:  ادامه  وی 
دوره ها دوره بازرسی و ارزیابی آغاز شده و نسبت 
انجام  لازم  ارزیابی های  افراد  از  آموزش ها  این  به 

خواهد شد.
ارتقای  در  دوره هایی  چنین  مهری،  گفته  به 
در  تخصصی  مهارت های  کسب  و  دانش  و  علم 
حوزه ترافیکی لازم و ضروری است. این دوره ها 
در نهایت منجر به ارتقای مهارت و دانش کارکنان 

خواهد شد.
نیروی  رانندگی  و  راهنمایی  پلیس  رییس 
و  حقوق  منشور  رونمایی  به  بااشاره  انتظامی 
رعایت  در  رانندگی  و  راهنمایی  پلیس  تکالیف 
حقوق شهروندی، گفت: این منشور از سوی اداره 
راهور  پلیس  کاربردی  تحقیقات  مرکز  و  حقوقی 
تهیه و تدوین شده و امروز رسما از آن رونمایی 
خواهد شد. ضمن اینکه در کنار آن از کتاب پنج 

جلدی دانستنی های پلیس نیز رونمایی می شود. 

رئیس سازمان ثبت احوال کشور:
مسئولان برای وضعیت نگران کننده 

طلاق چاره اندیشی کنند
ضمن  کشور  احوال  ثبت  سازمان  رئیس 
خودداری از ارائه آمار درباره تعداد طلاق های ثبت 
شده در کشور و ابراز نگرانی از این موضوع، گفت: 
و  است  کننده  نگران  کشور  در  طلاق  وضعیت 

مسئولین باید در این خصوص چاره اندیشی کنند.
علیرضا آوایی در جمع خبرنگاران اظهار کرد: 
حاضر  حال  در  کشور  در  جمعیت  رشد  میانگین 
مازندان  گیلان،  استان های  و  است  درصد   1.56
بلوچستان،  و  سیستان  و  رشد  کمترین  مرکزی  و 
بیشترین رشد  خراسان جنوبی و خراسان رضوی 

را به خود اختصاص داده اند.
اجتماعی،  مسئولان  اگر  یادآورشد:  وی 
اقتصادی و فرهنگی کشور امروز برای مساله طلاق 
در کشور چاره اندیشی نکنند فردا دیر خواهد شد.
رئیس سازمان ثبت احوال کشور در پایان به 
وضعیت طلاق در استان البرز اشاره کرد و گفت: 
این  و  نیست  کننده  نگران  البرز  استان  در  طلاق 
به  امر  این  در  میانی کشور  استان های  استان جزو 

حساب می آید.

معاون سازمان محیط زیست خبر داد؛
موافقت باانتقال آب زاب به دریاچه 

ارومیه پس از ۴ ماه بررسی
زیست  محیط  سازمان  طبیعی  محیط  معاون 
انتقال آب رودخانه زاب به  اینکه مضرات  بیان  با 
است  چیز  نا  آن  مزایای  برابر  در  ارومیه  دریاچه 
موافقت  کارشناسی  بررسی  ماه   4 از  پس  گفت: 

سازمان به ستاد احیا ابلاغ شد.
افزود:  مطلب  این  بیان  با  دبیری  فرهاد  دکتر 
پرونده انتقال آب از رودخانه زاب به دریاچه ارومیه 
حدود چهار ماه است که در دفتر ارزیابی سازمان 
محیط زیست توسط کارشناسان و متخصصان در 

حال بررسی است.
به گفته وی، پس از بررسی های انجام شده، 
طور  هر  که  رسیده اند  نتیجه  این  به  کارشناسان 
یکی  و  برسد  ارومیه  دریاچه  به  آب  بایستی  شده 
از  آب  انتقال  پروژه،  این  برای  مسیرها  بهترین  از 

رودخانه زاب است.
اظهار  زیست  محیط  سازمان  طبیعی  معاون 
داشت: اما بر اساس نظر کارشناسان محیط زیست 
در اجرای این پروژه بایستی اصلاحات و تغییراتی 
انجام می شد که خوشبختانه مجریان این طرح این 
مصوبه  اساس  بر  و  گرفته  نظر  در  را  اصلاحات 
کمیسیون ماده ۲ سازمان محیط زیست تاییدیه خود 
را برای انتقال آب زاب به دریاچه ارومیه به ستاد 
احیای این دریاچه ابلاغ کرد. دبیری با بیان اینکه 
زیست محیطی  اثرات  نگران  پروژه  این  مخالفان 
انتقال آب در مبداء و مقصد هستند، اظهار داشت: 
این  با  ماه  نیز چهار  زیست  محیط  دلیل  همین  به 
پروژه مخالفت کرده بود، اما در نهایت با در نظر 
گرفتن تغییرات به این نتیجه رسیدیم که راهی به 
ارومیه وجود  دریاچه  احیای  برای  پروژه  این  جز 
ندارد. وی تاکید کرد: البته قطعا چنین پروژه هایی 
اما  داشت،  خواهد  زیست  محیط  بر  منفی  اثرات 
زاب  آب  انتقال  که  مثبتی  نتایج  گرفتن  نظر  در  با 
نتیجه  این  به  داشت،  ارومیه خواهد  دریاچه  برای 
می رسیم که اثرات منفی این پروژه ناچیز است و 

در ازای مزایای آن می توان آنها را نادیده گرفت.

انتقال پیکر87 جان باخته فاجعه منا به 
کشور و 65 نفر هنوز مفقودند

انتقال  از  زیارت  و  حج  سازمان  رئیس 
به  منا  فاجعه  جانباختگان  از  نفر   87 پیکرمطهر 

کشور خبر داد.
انتقال  اوحدی درباره آخرین وضعیت  سعید 
پیکر  شناسایی  و  منا  فاجعه  ایرانی  پیکرحجاج 
حجاج مفقود اظهارکرد: کار انتقال پیکر 87 نفر از 
به  منا، دیشب  باختگان فاجعه  ایرانی جان  حجاج 
صورت کامل انجام شد و تا طبق برنامه ریزی های 
انجام شده ساعت 18 و 3۰ دقیقه عصر امروز به 
وقت تهران، پیکر پاک این عزیزان از فرودگاه جده 

به فروگاه مهرآباد منتقل می شود.
وی افزود: یکی از دلایل تاخیر در انتقال پیکر 
با  باختگان  جان  چهره  تطبیق  شده،  فوت  حجاج 
تصویر گذرنامه هایشان بود و برای گرفتن مجوز 

انتقال، نیازمند این تطبیق بودیم که انجام شد.
حاجی   65 وضعیت  اینکه  بیان  با  اوحدی 
نامشخص  هنوز  منا  فاجعه  در  شده  فوت  ایرانی 
چهره  تغییر  دلیل  به  کرد:متاسفانه  اظهار  است، 
کندی  با  جستجو  کار  ها،  سردخانه  در  اجساد 
 DNA آزمایشات  نیازمند  و  است  شده  مواجه 
هستیم که امیدواریم سرعت بگیرد. رئیس سازمان 
حج و زیارت تایید کرد: تمامی ظرفیت های خود 
را بکار می گیریم تا وضعیت آخرین عزیز مفقود 

مشخص شود.

رئیس کمیته محیط زیست شوراخواستارشد؛
تلاش برای حفظ 2۰ درصد باقیمانده 

باغات تهران
رئیس کمیته محیط زیست شورای شهر تهران 
با بیان اینکه سرانه های فضای سبز عمومی پایتخت 
بحرانی است، گفت: برای ۲۰ درصد باغات باقی 

مانده شهر تهران تلاش کنیم.
و  زیست  محیط  سلامت،  کمیسیون  جلسه 
حضور  با  تهران  شهر  شورای  شهری  خدمات 
شهرسازی  معاونت  کمیسیون،  این  اعضای 
به  ها  بوستان  سازمان  عامل  مدیر  و  شهرداری 
محیط  کمیته  توسط  که  پرداخت  طرحی  بررسی 

زیست وخدمات شهری تهیه شده بود.
و  باغات  از  حراست  و  حفظ  بر  طرح  این 

همچنین باقیمانده محدوده شهر تهران تاکید دارد.
کمییته  رئیس  حقانی  محمد  جلسه  این  در 
محیط زیست شورای شهر تهران، ستون اصلی این 
طرح را قرار گرفتن تمام باغات شهر تهران در پهنه 
درخواست  حاضرین  از  و  برشمرد  ویژه  حفاظت 
کرد تا همه همت خود را در جهت حفظ بیست 

درصد باقیمانده از باغات شهر تهران بکار ببندند.
سبز   فضای  های  سرانه  افزود:  ادامه  در  وی 
و  اورژانسی  شرایط  در  تهران  شهر  در  عمومی 
بحرانی است و با توجه به جمعیت شهر تهران می 
عالی  این طرح و همت شورای  به کمک  بایست 
معماری و شهرسازی و شهرداری تهران برای حفظ 

این باغات تلاش جدی شود.

پلمپ 2 کارخانه شن و ماسه در پاکدشت
اداره حفاظت محیط زیست پاکدشت  رئیس 
ضمن اشاره به اجرای طرح ویژه پایش معادن شن 
و ماسه استان تهران، از پلمپ دو کارخانه آلاینده 
شهرستان  در  ماسه  و  شن  دانه بندی  و  شستشو 

پاکدشت توسط ماموران محیط زیست خبر داد.
محمودرضا سعیدپور با اعلام این خبر گفت: 
جهادی  پایش  و  گشت  برنامه  در  گذشته  روز 
زیست  محیط  کارشناسان  نظارتی  تیم  پاکدشت، 
هشت کارخانه و کارگاه فرآوری شن و ماسه در 

شهرستان را مورد پایش قرار دادند.
فعالیت دو  آمده  بعمل  بازدید  افزود: در  وی 
به  توجه  با  که  بود  همراه  هوا  آلودگی  با  واحد 
اخطاریه های زیست محیطی صادره از ابتدای سال 
جاری تاکنون، این واحدها نسبت به جلوگیری از 
فعالیت بخش های آلاینده اقدامی انجام نداده و بر 

همین اساس تاسیسات این واحدها پلمپ شدند.
به گزارش سایت محیط زیست استان تهران، 
معادن  پایش  اینکه طرح جهادی  بیان  با  سعیدپور 
شن و ماسه و کارخانجات آسفالت با جدیت ادامه 
جلوگیری  بر  علاوه  کرد:  تصریح  داشت،  خواهد 
استمرار  در صورت  واحدها،  قبیل  این  فعالیت  از 
آلودگی اسامی آنها در فهرست صنایع آلاینده درج 

خواهد شد.

کاهش ۴۰ درصدی آلودگی هوا در 
»روز بدون خودرو« در پاریس

ممنوعیت  که  حاکیست  ایندیپندنت  گزارش 
تنها در یک  تردد خودروها در مرکز شهر پاریس 
آلاینده  مواد  انتشار  درصدی   4۰ کاهش  با  روز 

همراه بوده است.
میلادی  گذشته  ماه  هفتم  و  بیست  روز  در 
مناطق  در  خودروهایشان  آوردن  از  رانندگان 
پاریس منع شدند که طبق بررسی ها  مرکزی شهر 
به دنبال این اقدام میزان انتشار دود و مواد آلاینده 

تقریبا 4۰ درصد کاهش پیدا کرد.
سازمان AirParif  که به طور معمول میزان 
آلودگی در سطح شهر پاریس را اندازه گیری می کند 
اعلام کرد: کاهش انتشار دود و مواد آلاینده در این 
روز چشمگیر بوده و این در حالی است که تردد 
خودروها تنها در 3۰ درصد از شهر پاریس ممنوع 
بوده است. در این روز همچنین آلودگی صوتی به 

نصف کاهش یافته است.
در سال ۲۰14 میلادی، مقامات شهری پاریس 
روش  متفاوتی را برای مقابله با آلودگی هوا اجرایی 
آلودگی  کاهش  در  چندانی  تاثیر  البته  که  کرده اند 

نداشت.
اقدامات  تاکنون  نیوز،  نیچر ورلد  به گزارش 
آزمایش های یک  به  زمینه محدود  این  در  پاریس 
روزه بوده اما در مقایسه با آن مقامات شهری لندن 
هزینه شارژ ورود  گرفتن  به  اقدام  در سال ۲۰۰3 
به منطقه طرح ترافیک از رانندگان کردند. اگرچه 
این روش با انتقادات بسیاری همراه بود اما کاهش 

سوانح رانندگی و آلودگی هوا را به دنبال داشت.

 تکذیب احضار 13 معلم زن ایرانی 
به دادگاه امارات

روابط  و  اطلاع رسانی  مرکز  رسانه ای  معاون 
عمومی وزارت آموزش و پرورش خبر احضار 13 
قویا تکذیب  را  امارات  دادگاه  به  ایرانی  معلم زن 

کرد.
به  فوق،  خبر  تکذیب  ضمن  پاپایی  رسول 
بازداشت 9 معلم دیگر در العین امارات نیز اشاره 
و عنوان کرد: مسئولان آموزش و پرورش ایران در 
امارات با مسئولین دستگاه قضایی این شیخ نشین 

دیدار و گفتگو کردند.
مجوز  یک  امارات  دولت  اینکه  بیان  با  وی 
نظر  زیر  که  ایرانی  مدارس  سرپرستی  به  رسمی 
می کند  فعالیت  ایران  اسلامی  جمهوری  سفارت 
داده است، گفت: بر اساس این مجوز ایران در این 
کشور می تواند به امر مدرسه داری و فعالیت های 
تا  مجوز  این  اینکه  به  توجه  با  بپردازد.  آموزشی 
کار  اداره  شکایت  است  معتبر   ۲۰16 سال  پایان 
العین از این معلم ها بیشتر به یک بهانه تراشی شبیه 

است.
و  نبوده  جدید  اتفاق  این  داد:  ادامه  پاپایی 
با  و  شکل  همین  به  ایرانی  معلمان  که  سالهاست 
و  پرداخته اند  تدریس  به  العین  در  امارات  ویزای 
طی سالهای قبل مشکلی برایشان پیش نیامده است.
و  آموزش  وزارت  عمومی  روابط  معاون 
در  پرورش  و  آموزش  اینکه  بیان  با  پرورش 
معلم   9 بازداشت  و  العین  کار  اداره  شکایت  پی 
در  را  معلمان  این  مشکلات  پیگیری  بلافاصله 
قبیل  از  اقداماتی  گفت:  داد،  قرار  کار  دستور 
معرفی وکیل، هماهنگی با وزارت امور خارجه و 
پیگیری های قضایی از جمله اقدامات حمایتی برای 

آزادی این معلمان هستند.
به  توجه  با  گفت:  پایان  در  وی 
امور  وزارت  در  ما  همکاران  پیگیری های 
حل  شاهد  زودی  به  امیدواریم  خارجه 

باشیم. مذکور  معلم   9 مشکل 
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موقوفه خواری برخی دستگاه ها
نماینده ولی فقیه و رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه گفت: این سازمان 

با راه اندازی سامانه جامع موقوفات و بقاع متبرکه از ریل سنتی خارج شد.
حجت الاسلام و المسلمین علی محمدی در نشست مشترک با اعضای 
کمیسیون اصل 9۰ مجلس شورای اسلامی، تجمیع حساب های متعدد بانکی 
ادارات اوقاف و الکترونیکی شدن عملیات مالی را از اتفاقات مهم این سازمان 
برشمرد. وی اظهارداشت: با همکاری بانک ملی، شماره حساب یکپارچه 
1۲8 برای سازمان اوقاف ایجاد شد و سامانه حسابداری این سازمان، مبتنی بر 

سیستم تعهدی از سبک سنتی به سبک مدرن ارتقا یافت.
وی افزود: تمام درآمد یک موقوفه یا بقعه متبرکه براساس شیوه طراحی 
شده طبق وقف نامه یا دستورالعمل ابلاغی سازمان برای نیات واقف در محل 

موقوفه یا همان بقعه متبرکه هزینه می شود.

حجت الاسلام محمدی همچنین اظهارداشت که از سال 89 وقف نامه 
های کشور بررسی و نیات واقفان به صورت دقیق احصا شد و در مجموع 
با مطالعه بیش از نیم میلیون صفحه وقفنامه در کشور، بیش از 8۰۰ نوع نیت 

وقفی احصا شد و در سامانه جامع ثبت و ضبط شد.
رئیس سازمان اوقاف با اشاره به پیشگامی این سازمان در شفاف سازی 
فعالیت ها و فرآیندهای مالی، تصریح کرد: معاونت نظارت و بررسی دفتر 
مقام رهبر معظم انقلاب، سازمان بازرسی کل کشور، دیوان محاسبات و خزانه 
داری کل کشور، پس از بازرسی از عملکرد مالی این سازمان و شفاف شدن 

امور مالی اظهار رضایت کرده اند.
وی با اشاره به انتظارات سازمان اوقاف از کمیسیون اصل 9۰ مجلس 
افزود: لحاظ کردن وقف در احکام کلان کشور در برنامه ششم توسعه از 

جمله انتظارات ما به شمار می آید؛ زیرا وقف یک مجموعه چند وجهی است 
که خدمات اجتماعی، فرهنگی و اقتصادی دارد و همه از آن انتظاراتی دارند؛ 
بنابراین دستگاه ها نیز باید تکالیفی را در این عرصه برعهده بگیرند. رئیس 
سازمان اوقاف و امور خیریه تقویت بعد نظارتی وقف را در قانون از جمله 
انتظارات سازمان اوقاف از کمیسیون اصل 9۰ مجلس برشمرد و گفت: اوقاف 
به لحاظ نظارتی در قانون با مشکلاتی مواجه است که باید در قالب لایحه یا 

طرح به این مسئله هم توجه شود.
این مقام مسوول در سازمان اوقاف و امور خیریه اضافه کرد: متاسفانه 
انتظار داریم با تصویب  برخی از دستگاه ها موقوفه خواری می کنند که 
قوانینی در مجلس زمینه برخورد با متخلفین و موقوفه خواران حقیقی و 

حقوقی فراهم شود.


